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GLASILO DELOVNEGA KOLEKTIVA ZF ISKRA — INDU
STRIJE ZA ELEKTI^OMEHANIKO, TELEKOMUNIKACIJE, 
ELEKTRONIKO, AVTOMATIKO IN ELEMENTE, KRANJ

»POGLEJMO DEJSTVOM
Centralni komite Zveze komunistov Jugoslavije je 1. ju 
lija na Brionih imel svojo četrto plenarno sejo, na 
katere dnevnem redu so bili aktualni problemi v zvezi 
s škodljivim delovanjem nekaterih varnostnih organov 
In škodljive posledice tega delovanja za razvoj sistema 
in dela centralnega komiteja ZKJ, nadalje vprašanje 
reorganizacije in nadaljnjega razvoja Zveze komuni
stov Jugoslavije, nekatere kadrovske spremembe in 
razno.

Po določitvi dnevnega reda ne Varnosti izjavil, da v nje-
4. plenuma je predsednik re- nih organih lii bilo zlorab; 
publike Josip Broz Tito imel temveč je mogoče govoriti le 
uvodni govor, v katerem je o napakah iri-pomanjkljivo- 
med drugim dejal, da pri po- stih; Vidoe Smilevski, ki je 
javu, o katerem naj razprav- dejal, da boj proti nastalim 
lja in sklepa CK ZKJ ne gre deformacijam ni boj proti Dr
ža Državno varnost kot celo- žavni varnosti kot celoti; Ro- 
to, temveč za posameznike, man Albrecht, ki je menil, 
ki so hoteli prevzeti oblast da gre za konflikt med dve- 
nad- ljudmi, nad Zvezo ko- ma konceptoma nadaljnje 
munistov in družbo. V nada- graditve družbenih odnosov; 
ijevanju svojih izvajanj je Jovan Vesellnov, ki se je zav- 
generalni sekretar ZKJ dejal: zel za to, da je treba to za- 

»Na tem plenumu, tovari- devo razčistiti_načelno, do- 
ši, gre za veliko vprašanje — sledno in brez omahovanja: 
Za ozdravlj. naše partije, za Svetozar Vukmanovič, ki je 
ločitev Državne, varnosti od poudaril, da se zaradi, stališč 
partije; j ne pa kakor je bilo Aleksandra RankoViča7 ZK- m' 
doslej, da smo to mešali, da lotevala nekaterih pomemb- 
se je Državna varnost povz- nih.družbenih vprašanj; Cvi- 
pela nad partijo. Za to gre. jetrn Mijatovič, ki je izrazil 
To je zgodovinski trenutek, prepričanje, da ' začenjamo 
ko moramo storiti vše,-pogle- vedrejše razdobje; Dobrivoje 
dati dejstvom y oči in spreje- Radosavljevič, ki se je vpra- 
ti takšne skleffe, ki: bodo ko- Seval zakaj je bil Aleksander 
ristili, ne pa škodovali na- Rankovid nenačelen do dilem 
šeniu nadaljnjemu razvoju naše družbe; Krsto Bulajič, 
in našemu ugledu v zuna- ki je dejal, da za ustvarjalno 
njerh svetu. Mi smo tako delo ni potrebnega ozračja; 
močni, da lahko pogledamo Rato Dugonjič, ,ki je ugoto- 
dejstvom v oči imsprejema- vil v svoji razpravi, da ne gre 
mo daljnosežne, ; sklepe, ki za posamezne napake, pač pa 
bodo omogočili naši deželi za metodo in sistem in Gru- 
in našemu ljudstvu, da bosta j0 Novakovič; ki je dejal, da 
hitreje napredovala.« . mora biti vprašanje odgovorr

V nadaljevanju plenuma je nos ti. temeljno načelo, 
predsednik komisije IK CK Po končani razpravi je CK 
ZKJ, tov. Krsto' Crvenkovski XKJ sprejel sklepe, ganeral- 
prečital poročilo komisije o ni sekretar ZKJ, Josip Broz 
razmerah in pojavih zlorab iTito pa v svojem zaključnem 
v organih 'Državne varnosti, govorit med drugim ugoto— 
To komisijo je CK ZKJ ime- yii„ da je 4. plenum CK ZKJ 
noval na seji 16. junija 1966. nedvomno velikega- pomena 
ko je izvršni komite že raz- za nadaljnji razvoj naše druž- 
pravljal o resno izpričanih be in . za graditev socializma, 
slabostih in, deformacijah, 
kakor tudi o pojavih, ko so 
posamezni'funkcionarji hudo 
zlorabljali organe Državne 
varnosti za svoje politične 
cilie. ,

Komisija je pripravila ob
širno poročilo, .na osnovi ka
terega se je razvila široka, 
odkrita razprava, v katero 
so posegli, tovariši: Aleksan
der Rankovič, ki je ob kon
cu . svojih izvajanj izjavil:
»Dajem na voljo vse svoje 
funkcije — moralno sem od- ,

, govoren«, Veljko Kovačevič, 
ki Je dejal,''da - moj» bitij.
Varnostna služba testo, kar 
ter-ata od nje partija in 
družba: Svetislav Stefanovič,
je kot voditelj službe Držav- S tiskovne konference o

Dan borca — 4. julij so tudi naši delovni kolektivi proslavili z zavzetostjo. Med naj večja 
proslave vsekakor sodi partizansko slavje v Železnikih (glej članek na 4. strani). Ná sliki: 
Vodja partizanskega slavja, tov, Miro Mihevc in člani patrulje bivših borcev polagajo ve
nec pred spomenikom padlih borcev v Železnikih x

Tudi naše naprave uporabljajo pri avtomatiziranem 
tehnološkem postopku v novi valjarni na Jesenicah

1a 4  J  a  a - I L a m  a  « « n  T i i o a n i n n l «  v  • . .  ■i A l  A A  A  „  v J o J V a  iv  n m  i n  O . n a l i l  T Q  5 n  'V i r - mže nekaj let je, odkar so se na Jesenicah v »Železarni« 
odločili za obsežno rekonstrukcijo. Seveda postopno, 
tako kot pri nas. Prvi problem za katerega so menili, 
da je najnujnejši, je bila valjarna na Javorniku. Le-ta 
že dolgo ni bila več sposobna proizvajati jeklene plo
čevine, saj je bila tehnološko proizvodnja zastarela. 
Prepočasen ročen postopek- s preveliko delovno silo 
ob nevarnih pogojih in omejene proizvodne kapacitete 
so bile. hibe, ki jih niso mogji odpraviti drugače, kot 
da so v temelju spremenili celotno proizvodnjo.

Na Belžkem- polju so za
sadili lopate in zgradiii nov 
objekt' tako imenovane biii- 
ming valjarne (valjarne žaj 
toplo valjanje).: Okrog 20 mi
lijard starih dinarjev so ob
segale investicije ;te prve re
konstrukcije, Danes je ob
jekt že dograjen in, tudi 
montažna dela počasi preha
jajo v zaključno fazo. V zad
njem času preizkušajo1 funk
cionalnost delovanja vseh 
strojnih naprav, tako da do
poldne še montirajo nekate
re pomožne naprave, v po
poldanski izmeni pa poskus
no valjajo velike ;1Q iti 8,5 
tonske žareče jeklene kose ' — 
brame in ingote.

Nova valjarna v Beli bo 
delovala docela moderno S S  
po mehaniziranem in avto
matiziranem postopku. Vse
ga skupaj bo imela —. seve

da ko bo- stekla redna pro
izvodnja — zaposlenih v eni 
izmeni le 18 delavcev stro
kovnjakov. Prešnjega ročne
ga potiskanja žarečih blokov 
ne bo več, pravzaprav nobe
nega fizičnega dela. Zato bo
do uporabljali precej avto
matičnih naprav in med nji
mi - tudi : naše- aparature za 
' dispečersko signalizacijo -in 
Za daljinsko upravljanje ter 

’¡Še ¡.-nekatere druge, za; jcatere 
so še šele pozneje odločili.
vPrqd nekaj dneii sem si 

ogledal novo valjarno. V ve
likanski" hali so že dokončali 
montažo ameriške strojne 
opreme in zakurili globinske 
peči. f Vse naše aparature, ki 
jih je izdelal ZZA oddelek za 
regulacije ih telemehaniko v 
.tehnološko -  projektivnem 
-sektorju - pod vodstvom inž.

Zlatka Remiha, delujejo brez
hibno.

Tehnološki postopek proiz
vodnje je želo zanimiv in po
teka nekako takole: Vse je
klene kose 8,5 in 10-tonske 
hrame in ingote vlijejo naj
prej v Simens-Martinovih pe
čeh in elektrojeklarni. Na liv
nih vozovih prepeljejo te ko
se v valjarno Bela, kjer se v 
striper hali stripajo (vlečejo 
kokrlo) in založe v komore 
globinskih, peči. Ogreti na 
začetno temperaturo se. na
to popolnoma avtomatično, 
izvaljajo v blumingu v slabe, 
blume in podtrakove (jekle
ni kosi različnih oblik.)

Ogrevanje blokov traja dve 
in  pol do pet ur. Globinske 
peči so rekuperativne s tre
mi komorami in kurjene z 
mazutom. Temp., pritisk v 
peči dotok goriva, zgorevanje 
zraka in pare za razprševa
li je vse regulirajo avtomatič
no. Pokrovi komor se odpirajo 
eno tretjno dve tretjinT ali 
eelo dolžino peči. Upravljajo 
jih daljinsko (preko' naših 
aparatur) s kleščami. V i pri
meru okvare 'daljinskega 
Upravljanja pa naj bi jih od- 
-pira! ogrevalec peči iz ' ko- 
komandne kabine globinskih 
p epi. V peči lahko polože 
največ osem bram ali 14 in
gotov razvrščenih v določe
nem redu, ki omogoča 'ena
komerno .pregrevanje mate
riala .po. celem -preseku Ves 
postopek vlagali ja in praz- 
nenja iz " globinskih peči" 
upravlja tehnolog, ki s svet
lobno signalizacijo namešče
no nad pečjo | (spet -naša 
aparatura) posreduje podat
ke vodji kleščnega žerjava. 
Peč dela na suho škajo, zato 
se dno nasipa s koksovim 
zdrobom, ki se občasno ob
navlja.

Ker so me zanima’e pred
vsem naprave našega ZZA 
(Dalje na 6. strani)



gospodarska i n d u st r i j e 1
Tiskovna konferenca podjetij RIZ, »ISKRU« in »RUDI ČAJAVEC«

LJUBLJANA, 29. JUNIJA 1966. — DANES JE BILA V LJUBLJANI TISKOVNA 
KONFERENCA? KATERE NAMEN JE BIL, SEZNANITI POVABLJENE NOVI
NARJE IN PREKO NJIH JAVNOST O NAMERAVANI INTEGRACIJI PODJE
TIJ »ISKRA« — KRANJ, RADIOINDUSTRIJA ZAGREB IN »RUDI ČAJAVEC« 
IZ BANJA LUKE, O ČEMER PRINAŠAMO V DANAŠNJI ŠTEVILKI OBŠIRNO 
POROČILO.

Konference v Ljubljani, v 
domu Maksa Perca, bo ee 
udeležili v imenu RIZ: gen. 
dir. Krešo Piškulič, tehnični 
direktor v inž. Bendekovič, 
pravni svetnik tov. Turkovič 
ju  šef propagandne službe 
tov. Ignac Hogge.\Jiaše zdru
ženo podjetje so zastopali: 
gen -dir. Vladimir Logar, se
kretar podjetja Pavel Gantar, 
pom. dir. PSO Jože Hujs, 
dir. tovarne polprevodnikov 
v Trbovljah inž. Leon Štirn,: 
nam. dir. programskega sek
torja 1 inž. Franc Vršnak in 
ekonomski svetnik ZP tov^- 
Danilo Martelanc.

Novinarji so zastopali na
slednja -uredništva: »Borba«, 
»Politika«, »Delo«, »Ljubljan
ski dnevnik«, »Privredni pre
gled«, »RTV Ljubljana«, 
»Tanjug«, »Glas«, »Večer« in 
»Gospodarski vestnik«.

Novinarje je najprej po
zdravil generalni direktor 
ISKRE Vladimir Logar in po
imensko predstavil tudi vse 
posamezne predstavnike pod
jetja RIZ ter sroje sodelav
ce. Hkrati s tem je obžalo
val, da na kdtaferenci ni na
vzočih predstavnikov podjet
ja Rudi Cajavec, zlasti- gen. 
direktorja Makiča, ki. se je

opravičil zaradi službenega 
potovanja. /

»Današnja konferenca« — 
je dejal tov. Logar — »ima 
eno samo točko dnevnega re
da, namreč obvestilo za šir
šo javnost o nameri treh ve
likih kolektivov elektronske 
industrije RIZ, ZP ISKRA in 
RUDI CAJAVEC, da osnuje
jo skupno gospodarsko orga
nizacijo ,ki bi se v proizvod
nem programu dopolnjevala.

SPLOŠNI RAZVOJ 
ELEKTRONSKE 
INDUSTRIJE NA TUJEM 
IN PRI NAS
Znano je — je nadaljeval 

gen. dir. Vladimir Logar — 
da je elektronska industrija 
ena najbolj perspektivnih 
dejavnosti v  svetu in seveda 
uidi v naši državi. Pomemb
nost te industrije se kaže ne 
samo v  njeni tehnični nuj
nosti, temveč tudi y  izredno 
hitri, malone skokoviti ra
sti, Dinamični razvoj elek
tronske industrije je bil vse
skozi intenziven in je terjal 
nenehno izboljševanje tehno
logije, kompleksno obravna
vanje organizacije dela ter 
gospodarjenje po ekonom
skem premisleku in seveda 
rentabilnosti. Pretekli raz
voj elektronske industrije in

OBJAVA
Organizacijsko-kadrovsko področje Združenega 

podjetja Iskra razpisuje 25 mest za interni seminar 
»Specializacija za delo v zunanjetrgovinski dejavno
sti doma in v inozemstvu«.'

Za seminar se lahko prijavijo^vsi, ki so zaposle
ni v Združenem podjetju Iskra “vsaj 2 leti in iz
polnjujejo naslednje pogoje:
— da so končali It ali II. stopnjo ekonomske, 

pravne, strojne, elektro fakultete ali FNT — teh
niško fiziko ali, da imajo popolno srednjo šolo;

— da niso starejši od 35 let;
— da aktivno znajo enega od svetovnih jezikov. 

Seminar bo celodnevni in bo predvidoma trajal
9 mesecev.

Vloge z dokazili o izobrazbi in stažu v ZP Iskra 
ter življenjepis naj kandidati pošljejo organizacij- 
sko-kadrovskemu področju Združenega podjetja 
Iskra Kranj, Kidričeva 40 najkasneje do 31. 7. 1966.

Kandidate bo izbrala posebna komisija.

vzporedna “tendenca avtarki
je  sta rodili pogoje za zaosta
lo »svaštarsko« proizvodnjo. 
Tako so ee proizvodnje - in 
razvojne kapacitete elektron
ske industrije dimenzionira
le v glavnem le za potrebe 
domačega, t. j. jugoslovan
skega tržišča. Ker pa je naš 
trg majhen, so bile tudi po
trebe relativno majhne. Ob 
primerjavi s svetovno pro
izvodnjo se kaže naša pro
izvodnja kot silna zaostala in 
hkrati tudi neracionalna. Go
spodarska ̂ reforma je med 
^drugim strgala kopreno zapr
tega trga, zavrih avtarkijo in 
v svoji osnovni koncepciji 
nakazala smer intenzivnejše 
proizvodnje in hkrati njeno 
vključevanje v  svetovno eko
nomsko dogajanje. Ko smo 
ocenjevali dosedanjo indu
strijsko politiko ob pogojih 
gospodarske reforme, smo 
prišli do enotnega pogleda, 
da bi lahko proizvajali racio
nalneje, če bi razvoj elek
tronske industrije obravna
vali kompleksno. Prav to pa 
jč bistvo sedanje namere o 
postopni integraciji pretež
nega dela elektronske indu
strije.

TRI PODJETJA NA NOVI
EKONOMSKI POTI
Vsa tri omenjena podjetja 

so po svoji dejavnosti zelo 
sorodna in lahko tvorijo do
kaj homogeno organizacijsko 
celoto. Podjetje RIZ ima lo
cirane svoje tovarne na treb 
mestih, in sicer v Slunju, 
kjer proizvaja televizorje, v 
Djurdjevcu, kjer proizvaja 
električne gramofone, cen
tralna organizacije, ki zdru
žuje tudi ostale službe, pa je 
v Zagrebu.

Tovarna »Rudi Cajavec« je 
locirana v Banja Luki, kjer 
ima tudi dva obrata, od ka
terih eden proizvaja samo te
levizorje, drugi pa ostale iz
delke njenega proizvodnega 
programa.

»Iskra« — kot je znano — 
sestoji iz 14 tovarn, ki so od 
1. januarja letos ekonomsko 
samostojne v okviru združe
nega podjetja. Vsaka tovarna 
ima v okviru podjetja polo
žaj pravne osebe s svojim 
lastnim žiro računom ter pri
stojnosti, ki so točno defini
rane s pravili oz. statutom. 
Poleg tega imajo tudi popol
no samostojnost pri določa

nju lastne ekonomske poli
tike.

Združeno podjetje sestav
ljajo poleg\ tovarne še speci- 
aliziame organizacije, kot so 
Prodaj no-servisna organizaci
ja, ki ima prav tako status 
pravne osebe, Nabavna orga-, 
nizacija in pa Zavod za av
tomatizacijo, ki mu je pover
jena konstrukcijsko-razvojna 
dejavnost Združenega pod
jetja.

OD POSLOVNEGA
SODELOVANJA
DO INTEGRACIJE .
Vsa tri omenjena podjetja 

so se že pred leti dogovorila 
o tehničnem in poslovnem 
sodelovanju prek posebnega 
biroja. Vsem je znano, -da na 
sejmih nastopamo Kot Po
slovno združenje »RIČ«. Mo
ramo priznati, da je to po
slovno združenje doprineslo 
nekaj pozitivnih rezultatov, 
vendar hkrati ugotavljamo, 
da smo še vse premalo sto
rili za njegov razvoj. Vsa tri 
podjetja uspešno sodelujejo 
med seboj po posameznih pa
nogah, saj naša tovarna pro
daja polizdelke in elemente 
obema podjetjema v  Zagre
bu in Banja Luki in obe na
šim tovarnam. Zaradi te po
vezanosti je že večkrat vzkli
la ideja pp integraciji, ven
dar dokončnega predloga ni 
bilo. Gospodarska reforma je 
ta proces pospešila in prav 
sedaj se razgovarjamo o. 
združitvi vseh treh podjetij. 
Jasno je, da nameravajo pod
jetja doseči z integracijo 
ugodnejši ekonomski položaj 
in zboljšati1 samo proizvod
njo. Dosedanje sodelovanje je 
slonelo bolj na komercialni 
plati, mi pa želimo v per
spektivi doseči poleg sodelo
vanja v proizvodnji tudi 
skupno izkoriščanje kapaci
tet in ne navsezadnje tudi 
skupen razvoj. S sodelova
njem bomo dosegli vdikoee- 
rijsko proizvodnjo v svetov
nih merilih, seveda ko bomo 
predhodno revidirali proiz
vodni program in prešli tudi 
po kratkem obdobju na zdru
žitev določenih služb. Za 
oblikovanje predlogov so vse 
tovarne zadolžile posebne 
komisije, ki se ukvarjajo s 
temi vprašanji. Prvi praktič
ni predlog bodo predložile 
komisije za organizacijo 
skupne nabavne službe in to 
predvsem zaradi uvoza po
trebnega reprodukcijskega 
materiala. S tem bomo vse
kakor dosegli ugodnejši fi
nančni izkoristek, ker so na
bave manjših količin v tuji
ni dražje. Z združitvijo na

ročil bomo pridobili večje ra
bate, nižje cene in morda 
tudi daljše plačilne roke. Na
dalje sodimo, da je prav, če 
bomo kar najhitreje uporab
ljali enotno servisno službo 
in .prodajni center. Sedaj 
ima vsako podjetje organizi
rano svojo servisno službo, 
avtomobilski park itd. Z in
tegracijo bi skušali vsa 
osnovna sredstva teh služb 
racionalneje porazdeliti in 
delo bolj primerno organizi
rati. Glede prodaje je slika 
ista: celotno trgovsko omrež
je bi v državi mnogo bolje 
izkoristili in v izvozu dosegli 
večje iztržke in nižje stro
ške.

ZF »ISKRA«
V INTEGRACIJSKEM
SESTAVU
Po naših razmišljanjih in 

posvetovanjih smo sestavili 
tudi okvirni predlog integra
cije ter ga kot. informacijo 
predložili organom upravlja
nja ZP v pretres.

Motam'- reči,- da- :so n iši 
organi upravljanja zavzeli pri 
tem» pozitivno stališče, ker še 
zavedajo, da to ni nikak »ho- 
by« upraVe podjetja ali kake 
skupine posameznikov, mar
več prava ekononomska nuj
nost in ediap pravilni razvoj
ni ''proces. Podobni procesi 
sedaj niso le pri nas, tem
neč povsod v svetu. Samo
upravni organi ZP »Iskra« so 
v celiti “podprli naš predlog- 
in zahtevajo, da pripravimo 
ustrezne študije in materi
ale, ki bodo baza. za nadalj
nje razgovore. Sodimo, da je 
oblika našega združenega 
podjetja zelo primerna in pri
lagojena celotni proizvodnji 
vseh treh podjetij, vendar 
seveda ni obvezna. Organi 
delavskega samoupravljanja 
prav tako soglašajo z usta
novitvijo enotne prodajne, 
nabavne in servisne službe, 
ker sodijo, da bi tudi ta or- 
ganizacijka oblika najbolj 
ustrezala vsem trem poslov
nim partnerjem. Poleg nave
denega medimo, da bomo š 
koncentracijo proizvodnega 
potenciala in z intelektual
nimi silami vseh treh podje
tij dosegli takšno stopnjo, da 
se bomo lahko enakopravno 
pogovarjali z inozemskimi 
kupri. svetovno znanih vele- 
tovarn. Verjetno ste že in
formirani, da potekajo prav 
sedaj dogovori s koncernom 
ITT. '

Menim, da je elektronska 
inSttstrija povsod v državi 
prišla do jasnega zaključka, 
da ne more iskati u Sinkovi te- 

(Dalje na 6. strani)
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SKLEPI 4. plenum a CK ZKJ
1. Priporoča se, da bi se takoj lo

tili reorganizacije organov Državne 
varnosti, tako da bi se ti prilagodili 
nastalim spremembam v naši družbi 
in razvitemu sistemu samoupravljanja. 
Treba je, da predstavniška telesa in 
njih izvršni organi zagotovijo dejansko 
družbeno nadzorstvo nad delom Državne 
varnosti na podlagi ustavnih določil in 
zakonskih predpisov. Prav tako se pripo
roča ustreznim organom, da z name
nom, okrepiti kadre in olajšati izvaja
nje reorganizacije, volijo za voditelje 
organov notranjih zadev tudi politične 
funkcionarje še pred dokončno reorga
nizacijo Državne varnosti.

2. Priporoča se zveznemu izvršnemu 
svetu, naj posebej sestavljena komisija 
nadaljuje preiskavo, tako da bi razkri
la vsa materialna dejstva, prave name
ne in smisel posameznih dejanj in zlo
rab položaja in oblasti, kakor tudi da 
pokliče krivce na odgovornost.

3. Da se tovariš Svetislav Stefano
vič kot neposredno odgovoren za delo 
organov Državne varnosti v vsem tem 
obdobju, kc so se pokazale izrazite de

formacije in hude zlorabe, kakor tudi
zaradi njegovega neiskrenega vedenja 
pred komisijo in na seji centralnega 
komiteja, to se pravi nasproti Zvezi 
komunistov Jugoslavije, ker je onemo
gočal delo komisije in zaradi dejavno
sti, ki jo, je v tej smeri izvajal pri dru
gih med samim delom komisije, izklju
či iz centralnega komiteja Zveze komu
nistov Jugoslavije in iz Zveze komuni- 1 
stov Jugoslavije. Centralni komite ZKJ ' 
prav tako priporoča zvezni skupščini,-' 
da ga razreši dolžnosti člana zveznega 
izvršnega sveta,

4. Sprejme se odstop tovariša Ale
ksandra Rankoviča s funkcije člana

CK ZKJ in izvršnega komiteja central
nega komiteja, in sprejme se, da pred
loži zvezni skupščini odstop s funkcije 
podpredsednika republike, ker je nje
gova politična odgovornost za delo or
ganov Državne varnosti takšna, da ne 
more več ostati na teh položajih.

5. Ko centralni komite Zveze komu
nistov Jugoslavije sprejema te sklepe, 
se obrača na vse komuniste in* delovne 
ljudi Jugoslavije, naj napno vse sile za 
nadaljnji razvoj samoupravljanja in ne
posredne demokracije ter uresničeva
nja ustavnih pravic, utrjujoč na ta na
čin zaupanje v demokratične instituci
je naše družbe. Samo v teh institucijah 
je mogoče sprejemati politične sklepe 
in v njih naj delovni človek uveljavlja 
pravico do popolnega nadzorstva vseh 
družbenih organizmov. Kadrovsko poli
tiko v družbi je treba osvoboditi sle
hernega subjektivizma in monopolizma 
ter jo uresničevati ob popolnem vpli
vanju javnosti v za to ustanovljenih 
institucijah.

Varnost demokratičnega sistema naj 
sloni predvsem na javnih institucijah, 
služba Državne varnosti pa bodi organ 
zoper delovanje razrednega sovražnika 
in zunanje nevarnosti. Vsakemu proti
zakonitemu postopku morajo nujno 
slediti javne sankcije.

Centralni komite ZKJ posebej pozi
va komuniste v , službi Državne varno
sti, naj -se kar najbolj aktivno zavze
majo za uresničitev teh sklepov, za 
razčiščevanje negativnih pojavov, in 
naj prispevajo k temu, da Se delo te 
službe uskladi ž našim celotnim druž
benim razvojem in da je v prid intere
som socializma in ciljem, sa’ katere se 
bojuje Zveza komunistov Jugoslavije.

Pred 10-letnico obrata v Lipnici

Naš razgovor
Iskrin obrat umih mehaniz

mov v. Lipnici (pri Kropi) bo 
kmalu slavil 10-lctnico svo
jega obstoja, o čemer bomo 
takrat obširneje poročali. Ker 
pa smo zadnji čas o kolek
tivu v Lipnici kar preskrom
no molčali, je naš sodelavec 
stavil šefu proizvodnje ma
tične tovarne v Kranju ne
kaj vprašanj. Vprašuje to— 
rej UREDNIŠTVO, odgovar
ja inž. ALOJZ GRČAR

VPRAŠANJE: Vi ste ta- 
korekoč ras tli z Iskro, bili 
ste priča izrednemu vzpo
nu, zato sem mnenja, da 
poznate obrat' v Lipnici 
od vsega njegovega začet
ka pa da danes, Kaj nam 
lahko poveste o imenova
nem obratu, če posežete 
na. kratko v obdobje de
setih hiti

ODGOVOR: Kolektiv obra
ta v Lipnici je sicer še mlad, 
vendar je v zadnjih letih do
živel 'precej pretresov. Prvot
na tovarna ur »TULIP« je 
imela precej širok program 
ur, ki pa niso bile dovolj 
'kvalitetne. Le rekonstruirana 
ura »Biro« je po kvaliteti 
odgovarjala Ih  jo proizvaja-? 
mo še danes. Ko je »Iskra« 
prevzela obrat v Lipnici, ga 
je namenila v ' glavnem za 
proizvodnjo številčnikov za 
števec, zato je f  tem smislu 
tudi izvedla “rekonstrukcijo 
obrata. Predvideno je bilo,

Razgovor O tehnologiji Obisk iz Avstrije
Na vprašanja UREDNIŠTVA odgovarja vodja teh
nične službe v tovarni elementov za elektroniko 
Ljubljana — inž. ŽARKO ŠTOK

@ Kakšna je sedanja ra
ven procesa proizvodnje gle
de na sorodna podjetja v Ju
goslaviji in inozemstvu?

K g  ( vProcesi proizvodnje so, z 
ozirom na sodobna podjetja 
v Jugoslaviji, na dostojnem 
■¡nivoju. Primerjava s sorodni
mi podjetji v inozemstvu pa 
za naše podjetje ni najugod
nejša. Mehanizacija in avto
matizacija se prepočasi vklju
čujeta v našo proizvodnjo.

0  Kakšen vpliv na zbolj
šanje procesa proizvodnje bo 
imelo ovajanje tehnološke 
specializacije po skupinah ali 
posameznih izdelkih?

Tehnološka specializacija po 
posameznih izdelkih bo ne
dvomno pospešila uvedbo me
hanizacije in, avtoniatizadje 
in s tem občutno dvignila se
danjo. raven proizvodnih pro
cesov.

•  Kakšne (katere) so ovire 
pri ovajanju In uporabi so
dobne tehnologije v našo pro
izvodnjo?
g Glavna ovira pri uvajanju 
sodobne tehnologije v. proiz
vodnjo je vsekakor zastarela 
oz. nesodobna proizvodna 
oprema.

•  Ali je v naši proizvodnji 
ekonomieneje sproti uvaja
ti posamezne konstrukcijske 
spremembe pri Izdelkih ali 
skupinsko po izteku celotne 
•serije?

Uvajanje sprememb je vse
kakor ekonomičmfeje skupin
sko po izteku Celotne Serije.

© Kako vpliva pogostost 
teh sprememb na proizvod
njo?

Pogostost sprememb ovira 
normalno proizvodnjo.

0  Kako vplivajo pogoste 
(sprotne) spremembe na stro
ške?

Pogoetpst sprememb občut
no dviga stroške, proizvodnje.

0  Kakšna je pri vas sood
visnost (korelacija) teh spre- 
memb z nabavo materiala?

Z ozirom na dolge dobavne 
•roke pri nabavi materiala, 
spremembe v proizvodnji po
vzročajo kaotične razmere.

0  Kakšna je  zasedba ka
pacitet in kako jo ugotav
ljate?
• Zasedba kapacitet je v po
vprečju zelo dobra. Ugotav
ljanje pa se vrši z ustreznimi 
tehničnimi normativi.

Našo tovarno je dne 28. ju
nija 1966 obiskala gospa Irma 
Schwerger, predsednica Zveze 
demokratičnih žena Avstrije. 
Na njeni poti;, sta jo sprem
ljali “ tov. Savica Hočevar, 
podpredsednica Konference 
za družbeno aktivnost žena 
Jugoslavije in tov. Tita Skrij, 
glavna urednica revije »Na
ša žena«.

Gospa Schwergerjeva. je 
ena izmed naprednih avstrij
skih žena, ki se . je v časa 
vojne jh. v povojnih letih bo
rila za enakopravnost žena v 
družbi in. družini. Prizade
vala se je zato, da se vsem 
otrokom nudi enotno šolanje, 
kakor tudi za razvijanje 
družbenega .varstva otrok v 
odsotnosti staršev. Tudi av
strijske žene se močno vklju
čujejo v proizvodnjo, od vseh 
zaposlenih je 40% žepa, na: 
•Dunaju celo 42,5%. Njena za
sluga je, da je .prišlo do re
vizije družinskega prava.

V Kranju je gospa Schwer- 
gerjeva obiskala tudi. našo 
tovarno, kjer jo je sprejel šef 
splošnega sektorja tov. Cvar. 
Zanimala se je za našo pro
izvodnjo, predvsem pa za 
problematiko naših zaposle
nih žena in za uveljavljanje 
pravic, ki jih daje naša za
konodaja zaposlenim ženam. 
Ogledala si je tudi nekatere 
obrate, kjer je ugotovila raz

lične pogoje pod katerimi de
lajo naše. žfene. Na koncu je 
prisostvovala predvajanju fil
ma, ki prikazuje proizvodnjo 
združenega podjetja Iskra.

Z obiskom je bila naša 
gostja zelo zadovoljna iiy je 
ob slovesu izročila pozdrave 
našim delovnim ženam in že
lela veliko uspehov pri delu 
vsem članom našega kolekti
va, predvsem pa našim že
nam. •

Zinka Štravs

naj bi obrat urnih mehamz-J 
mov postal vzoren obrat, kjer 
naj bi_ se poizkusno uvajali 
novi \  organizacijski prijemi. 
Temu cilju je Lipnica tudi 
nekaj časa služila. V obratu 
je bila izpopolnjena tehnolo
gija in organizacija, tako da 
smo bili na Lipnico kar po
nosni. V nadaljnjem "obdob
ju pa je prišlo do bistvenih 
sprememb: prvoten koncept 
proizvodnega programa se ja 
•narnree preveč razširil. Zara
di nezasedenih kapacitet smo 
morali prenesti iz Kranja V 
Lipnico več različnih telefon
skih elementov, ‘S ' čimer smo 
odstopili oa prvotnega^ pro
grama, istočasno pa prinesli" 
in obrat neurejenost.

VPRAŠANJE: Kot vse 
g |  kaže, se je »neurejenost« 
»  kasneje,- uredila.; Kaj je 

|  dalo. kolektivu v Lipnici 
nov polet in urejenost?

; ODGOVOR: Vsekakor pro
izvodnja dvotarifnih številč- 
■nikov. Z njimi je obrat ur
nih mehanizmov doživel nov 
in kvaliteten skok. Proizvod
nja tega izdelka f e  veliko bolj 
zahtevna in. se lahko pri- ' 
merja. z najbolj . zahtevnimi 
izdelki flnomehanike, Kapa
citete .Lipnice pa so Pile “pre- 
ihajhne, zato je bilo treba iz
vesti nov e., rešitve, istočasno 
pa z&časni program prenesti 
zopet v Kranj, kamor je bila 
premeščena tudi. proizvodnja 
enotarifnega, ■ številčnika, saj 
nova izvedba ni več opraviče
vala proizvodnje v Lipnici 
zaradi prevelikega transpor
ta. Količine dvotarifnih šte
vilčnikov sb bile tolikšne, da 
zaenkrat popolnoma zasedajo 
vse kapacitete v Lipnici- .

VPRAŠANJE: Obrat v 
Lipnici pozna tudi stran
sk i. program- . Kaj nam 

> . lahko o tem pqVe^te?
ir: ODGOVOR: Kot stranski 
program v Lipnici še vedno 
proizvajajo ure. . Toda tudi 
program ur bo treba čimpreje 
podvreči reviziji. Obstoječa 

(Dalje na 8 strani)

KOMEMORACIJA 
NA LOKVAH

Člani zveze borcev iz naše 
novogoriške tovarne — nekaj 
nad 80 jih je v tem delov
nem kolektivu, so se za praz
nik borca udeležili spomin
ske komemoracije pri spo
meniku padlim partizanom 
na Lokvah, pri čemer so le 
spomeniku položili tudi svoj 
venec. : . 1

Po žalni komemoraciji, ka
tere sef je  udeležilo lepo šte
vilo primorskih borcev in 
njihovih svojcev, so se nato 
člani delovnega kolektiva to
varne- avtoelektričnih izdel
kov preselili v Trnovski gozd, 
kjer so sami praznovali.

Tu so imeli skromen pik

nik, na katerem pa ni manj
kalo dobre volje, pesmi in ve? 
tirih zvokov, -pa seveda spo
minov in pripovedovanj, brez 
katerih takšno praznovanje 
pač «e bi bilo, popolno.

Udeleženci komemoracije in. 
piknika v Trnovskem gozdu 
so bili zadovoljni, saj so v 
krogu nekdanjih borcev pre
živeli lepd-i popoldne in večer 
in tako dostojno proslavili 
dan borca. Spet so osvežili 
spomin' na težke dni borbe 
za svobodo, na nekdanje to
variše in na-vse tiste, ki so 
s  svojo krvjo tkali našo svo
bodo.

-ko-



slavje v Železnikih
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ŽELEZNIKI, 4. JULIJ — Prekrasno sončno vre
me je bilo pravo nasprotje lanski dražgoški proslavi 
dneva borca — saj so bili udeleženci zaradi dežja, 
več pod streho kot na prostem. Ta dan, pa je bilo 
sonce radodarno, zato so bile »Njivce« oz. športni 
prostor v Železnikih kmalu po osmi ari že razgiba
ne, pisana paleta barv toplega poletnega dne, po
sebno z bližnjih hribov pa je dala okolju poseben 
čar. Udarne partizanske koračnice so odmevale tja 
v srce Železnikov?; praznično vzdušje je zajelo vse.

V začetku programa je Ko
mandant štaba partizanskega 
slavja Miro Mihovec iskreno 
pozdravil vse navzoče, enomi
nutni molk pa je  razodeval 
globoko spoštovanje do vseh, 
ki so dali življenje v borbi 
za mir, enakopravnosti in za 
boljše življenje .^vseh delov
nih ljudi. '

Zastave zmage so plapola
le v vetru, internacionala je 
zadonela po tihi, s soncem 
ožarjeni dolini, v srcih vseh 
pa so bile misli jasne in či
ste: živimo! živimo na svo
bodni zemlji, brez okupator
ja, brez nasilja.

Prav v te  misli je posegel 
tudi govor prvoborca Franca 
Križnarja, ki je na kratko in 
jasno orisal, pomen dneva 
borca ..in zaključil z beseda
mi: »Vse, kar imamo, izvira 
iz herojskega boja' za haŠo 
svobodo in neodvisnost. To 
morajo vedeti vsi, predvsem 
pa tisti, ki na svojih ramenih 
niso nosili težkih bremen voj
nih let. Naša pravica je, da 
v tem mišljenju vztrajamo, 
njihova dolžnost pa je* da 
to razumejo in spoštujejo naš 
boj ih da z nami iskreno so
delujejo tudi pri oživljanju 
tradicij NOB«.

Kot v potrditev teh misli, 
sta pionirki iz Železnikov 
Sonja Kne in Marija Moho
rič stopili pred mikrofon. 
BeCitirfdi sta; da, tisto pe
sem o pogumnem kurirčku, ki 
je tako blizu otroškega srca 
in povedali navzočim o pismu 
materi padlega partizana, ki 
ve zakaj je padel in mu ni 
žal življenja v boju za svo
bodo, čeprav sam ne bo med 
tistimi, ki'bodo-sadove veli
ke borbe za boljše življenje 
tudi uživali. — Ganljivo jej 
bilo poslušati mlada srca. ki

so tako globoko dojemala vso 
tragiko in veličastje NOB.

Generalni direktor tov, 
Vladimir Logar je v uvodu 
pozdravil pobudo srečanj?

kjer se oživljajo - -tradicije 
NOB, v nadaljevanju pa se je 
na kratko dotaknil gospo-, 
(tarske reforme, z- ugotovita 
vi jo, da - ISKRA iz začetnih 
težav krepko vstaja in da so 
skoraj povsod Vidni: pozitivni 
u s p e h i .» V s e  to nam daje 
novo moč, nov polet«, — je 
nadaljeval generalni direktor. 
»Pred nami so povi, napori: 
intenzivnejše-dpIpwnodernej- 
ša tehnologija, bej^z .zaosta
lostjo! Krepko, brezkompro
misno je treba delati; slabo 
zavreči, dobro ohranjati, no
ve pobude pa čimprej spra
viti !/ v življenje ,če- hočemo, 
da bomo šli po poti tehnič
nega napredka.«

Ko je generalni direktor 
govoril o gospodarstvu v 
svetu, je dejal: »Združevanje 

dimir Logar med govorom'podjetij, posebno v Evropi je 
Generalni direktor tov. Via- vedno pogostejše, S kar je v

Direktor tovarne »Elektromotorji«, tov. šifrer (levo) . in 
predsednik ŽB Kranj, tov. Vinko Kepic med proslavo

današnjem času velika nuj
nost. Mi smo pred sprejetjem 
y GATT, kar pomeni, da se 
bpmo vključili k splošnemu 
sporazumu o carini in tr
govini; Kaj to pomeni za na
še gospodarstvo, če je pre
več razdrobljeno, je kot na 
dlani: to pomeni hiranje, 
drobnjakarstvo in "čedalje 
večja moč velikih tehnolo
ško dognanih in dobro orga
niziranih podjetij. Konku
renca je brezsrčna, Ne bo
mo se mogli preveč. zanašati 
na kakršnekoli notranje 
ukrepe ali vpomoč od kogar
koli.

»Tovariši,« — je nadaljeval 
gen. direktor — »treba je po
gledati dejstvom v oči. Tudi 
mi se moramo pogovarjati o 
novem združevanju. Na no
vinarski konferenci v Ljub
ljani; smo javno govorili o 

'perspektivnem Združevanju 
elektronske industrije' Jugo
slavije. Konkretna pa so bila 
omenjena podjetja »Iskra«, 
RIZ Zagreb in »Rudi Caja- . 
vec« Banja Luka. Razumlji
vo je, da je to osnova, o ka
teri bodo v kratkem razprav
ljali vsi omenjeni kolektivi..

Apeliram na - vse člane 
združene ISKRE, naj iskreno 
in pozitivno sodelujejo v raz
pravah, vse člane ZB pa va
bim, da tako kot v partiza
nih, ko so kot en mož sli za 
plaihenico upora, naj se tudi. 
v . naprej borijo za .'progresiv
ne'Jde je, boljše poslovanje, 
večjo proizvodnjo, predvsem 
pa za enotnost velikega Iskri
nega kolektiva^

Naš znani recitator Vlado 
Guna, član »Elektromehani-

ke«' Kranj, j e navzoče prese
netil z dveiha doživetima rffi 
citacijama. On je še mla&h 
Ni doživel borb, ihi doživljal 
strahot koncentracijskih te j 
borišč, ne večdnevne lakote? 
mraza, niti ne velikega hofiSi' 
nja do Zmage, do življenja? 
do veličastja osvoboditve -g 
vendar nas je prepričal. 2

Reci tato rki Sun ja Kne in Maq 
rija Mohorič iz Železnikov

"nami vred je s pfesmijo do
jemal dobo okupacije in ddfr 
končne zmage nad fašizmom!

Oto zaključku proslave je 
tov. Franc Križnar prebral 
naslednje pozdravno pismo! 
predsedniku republike: . ,,

Dragi tovariš Tito!
Člani ZB NOV podjetja ISKRA KRANJ, zbrani 

s: svojimi družinami na proslavi 4 .julija — dneva 
borca v ^Železnikih na Gorenjskem, Ti pošiljamo 
naše tovariške in borbene pozdrave. — Soglasno ob« 
sojamo škodljivo delovanje nekaterih vodilnih to« 
varišev v vodstvu državne varnosti. — Strinjamo se 
in podpiramo sklepe IV. plenuma CK ZKJ — oživ
ljamo tradicijo NOB v zavesti, da bomo podpirali 
vsa prizadevanja CK ZKJ? in vsa Tvoja prizade» 
vanja za enotnost vseh delovnih ljudi naše sociali« 
stične skupnosti. - ' ■- ,

Člani ZB ISKRA KRANJ

Nogometni enajsterici »Elektromehanike« (v belih dresih) in »Elektromotorjev« — re
zultat 1:2

Sledila so športna tekmova- — ki se je končala z rezul- 
nja in sicer:' nogometna tek- tatom 1:2 — to je v korist iio“ 
ma »Elektromehanika« Kranj gometašev iz Železnikov. Bili 

1 s »Elektromotorji«^ Železniki, (Nadaljevanje na 8. strani)



TRIKRAT NAJ...
najmlajši, 
in najbolj
Tako velja ■' zapisati za 

Oskarja Rebe ca iz Sežane, 
absolventa I. letnika indu
strijske kovinarske šole v 
Ljubljani, štipendista tovar
ne radijskih sprejemnikov. 
Miren je, poslušen, bolj plah 
kot ne, pa vendar odločen 
pri učenju in praktičnena de
lu, skratka tak, da obeta iz

najmanjši 
marljiv...
mladim' letom in živosti pri
zadevni in si želijo v tem 
mesecu pridobiti kar največ 
praktičnega znanja v orod
jarstvu. Tudi tu Oskar ni 
med zadnjimi in zaradi njer 
govega zanimanja, mu sta«- 
rejši tovariši z veseljem po
kažejo vse, kar bi rad čim 
prej dodobra spoznal.

Nekdanji borci in člani ZB naše PSO so se za dan borca zbrali v rekreacijskem centru 
na Ježici, kjer so ob prijetnem kramljanju obujali spomine na težke dni borbe za svobodo

njega postati dober, vesteh 
in prizadeven strojni klju-

Oskar Rebec

čavničar, za kar se je ob 
vstopu ■ v industrijski, šolo 
tudi’ odločil. ’

Doma je-iz vašk Štorije pri 
Sežani. Živi s 'staršema in 
stairim očetom, ki o njem radi 
govore in ga pohvalijo. No, 
pa to Oskar tudi zasluži, saj 
je za svoja leta kar skoraj 
preresen, premožat, toda živ
ljenje je trdo- in tega se 
Oskar zaveda, zato s polno 
žlico-zajema iz/ sklede zna
nji.-: !

Srečal šem ga, ko je v to
varno prinesel svoje šolsko 
spričevalo. Plaho in skromno 
je odgovoril na vprašanje,, 
lepko je izdelal prvi letnik, 
da s. prav dobrim 'uspehom. 
To je prav za prav, ob pre
cej povprečnih ocenah po 
strokovnih šolah, zares dober 
»plasma« in Oskar "bi moral 
biti na svoje letošnje šolske 
rede bolj ponesen. On pa je 
o tem povedal tako . boječe, 
tako preprostp in skromno.

Pri pouku tehnologije in 
strokovnem risanju je dobil 
odlično oceno, v tehnologiji 
obdelave je požel * štirico, 
pravflako pri tehnični vzgo
ji, v mehaniki spet petico in 
tako dalje. Skratka — ni jih 
kdove koliko, ki bi se lahko 
pohvaliili s takšnim spričeva
lom.

Zdaj je Oskar Rebec, skup
no s še šestimi štipendisti na 
enomesečni praksi v orodjar
ni tovarne. Mojster ga ima 
rrd„,polivali pa zvečine,tudi 
ostale, saj so i kljub svojim

DOPISUJTE 
V »ISKRO«!

Kratek pogovor, ki se jb iz
cimil iz najinega bežnega sre
čanja, je. bil zares kratek. Po 
zaslugi Oskarja, seveda, ki' o 
sebi nerad govori. Moja po
klicna- radovednost ' jf? bila 
prešibka, da bi- se mu jezik 
bolj razvezal in bi mi kaij več 
povedal o sebi.

»Da se,, kolikor se da, 
-učim, to je moja dolžnost, pa 
tudi želja, saj bi rad postal 
dober, strojni'ključavničar in 
se tako oddolžil tovarni, ki 
me štipendira. Poskušal born, 
tudi V naslednjem letu in 
potem, doseči dobre ocene, 
ker vem, da znanja nikoli ni
maš preveč, čeprav , učenje 
terja precej časa'in marljivo
sti, upam, da ne bom oma
gal in bom svoj cilj dosegel.«

N a Vprašanje — kam s' pro
stim časom, sem dobil pre
sneto kratek, a\ resen odgo
vor:, »Med šolskim letom pro
stega časa skoraj ni, zdaj pa 
bom po delu v tovarni in do 
konca počitnic pomagal star
šem doma,- saj potrebujejo 
tudi' moje roke!«

Prav zares, vesel sem bil 
srečamia _z Oskarjem. Takih 
ni veliko, a če ga že srečaš, 
si h^ moreš drugega kot da 
ga ■¿zljubiš in mu od srca 
želiš, da bi čimprej in čim- 
bolje dovršil, šolanje in pri
šel v proizvodnjo, saj od nje
ga lahko pričakuješ edinole 
— vestno -in požrtvovalno 
delo. - •

Oskar, nadaljuj taiko in' vso 
srečo pri učenju in delu! -C

najbolj zgodnih udeležencev piknika ZB na Pržanu

Piknik članov Pržanu
Kakor vsako Teto, tako -tudi 

letos dan borca ni šel neopa
žen mimo aktiva Zveze bor
cev NOV tovarne za elektro
niko in avtomatiko na Prža
nu. Le žal — letos so se 
morali zadovoljiti s sloven
skim pregovorom: »Za malo 
denarja, malo muzike!« Pa 
vendar je bil njihov piknik 
prijetno doživetje in skro
men, a prisrčen, spomin ha 
veliki praznik. Na razpolago 
so imeli le pičla denarna 
sredstva, zato; se tudi niso 
udeležili partizanskega sre
čanja v Železnikih..-že za 
samo vožnjo z avtobusi, 
bi ■ porabili malone vsa-

razpoložljiva« sredstva. ' Zato 
sp se: odločili svoj . piknik 
preživeti v naraVi, tik -za to
varno, k je r’so"si sredi hlad
nega gozdička našli prijetno 
jaso.

Daleč , naokrog se je. vše 
popoldne in tja v večer, ši
ril dražeč in prijeten vonj po 
okusnih čevapčičih; za kate
re gre vrlima kuharjema vse 
priznanje. Ni manjkalo do
bre kapljice, kd so jo sproti 
hladili v naravnem -hladilni-- 
ku :— drobnjem potočku ob 
jasi. Mfed debli smrčk š& si 
uredili strelišče,-kjer so? s i 'z  
zračno puško osveževali svo
je; strelske sposobnosti. Naj-

»Kosilo je okusno!« — je ugotovil štab. S tem je bila dana pohvala vsemu osebju, ki je 
na slavju skrbelo za dobro »notranje« počutje'

boljši strelci in strelke so do-: 
bili tudi knjižne nagrade za 
' svoje strelske uspehe.

Baterijski gramofon, sprva 
nekoliko kuJav (zlobnež bi 
rekel, da je bil gramofon pač 
naše izvedbe..!) je ob za
četku izvabljal borbene par
tizanske pesmi, pod večer pa 
je- urezal tudi nekaj poskoč
nih -za srbeče pete, ki so se 
na gozdnatih tleh prav tako 
zlahka zavrtele kot na par
ketu.

V ta prijeten kotiček goz
da nad- pržansko tovarno pa 
nisi mogel zgrešiti poti, če
prav tja vodi nekaj povsem 
podobnih steza. Prava je bila 
namreč dobro markirana, saj 
je na skoraj vsakem deblu 
visel kartonasti srček, ki ti je 
kazal na mesto piknika, g

Za ■ uvod v veselo prazno
vanje dneva borcev je zbra
nim članom ZB in njihovim 
svojcem spregovoril predsed
nik Aktiva ZB na Pržanu, 
tov. Anton Kuhar in pozval 
navzoče, 'naj teh nekaj ur 
preživijo v veselju in vedrih 
spominih na svoja medvojna 
.leta.'

‘Menda ."'ga , -res - ni J®? 
med njimi, ki predsednika 
ne bi ubogal, saj je gramo
fon 'pel še pozno v večer, 
.vmes1 pa so urezali marsika
tero; partizansko pesem, ki je 
še posebno slovesno odmeva
la skozi' gozd. Borci na Pr- 
žanu so- se dnevu borca" lepo 
oddolžili, predvsem pa doka- 

- zali, da je tudi s skromnimi 
sfedstvi mogoče pripraviti 
prijetno proslavo. -cj-

s



gospoaarsKa nujno ■ H
(Nadaljevanje z 2. strani) cilje, ~a" imajo posamične in 

ga izboljšanja v administra- razdrobljene kapacitete, 
tivni. reorganizaciji. Z inte- Prav iz teh razj0g0v smo 
gracijo bodo vsekakor bolj- se sporazumeli za enotno to- 
še možnosti hitrega prilagaja- varno feritov_ „iskra*< je 
nja svetovnemu trgu tako v- zgradila novo tovarno, naro- 
pogledu absorbcijskih mož- ^¡ja opremo in pripravlja ve- 
nosti in optimalnih rentabil- uke kapacitete. Vzporedno s 
nih sen j. tem je pričelo z razvojnimi

deli tudi podjetje RIŽT Pri 
razgovorih smo hitro našli 
stično točko in zadnji hip 
tudi stornirali pri dobavite
ljih odvisno opremo.«

Generalni direktor Vladi-

JUGOSLOVANSKE 
ELEKTRONSKE 
INDUSTRIJE
Ne glede na razgovore o

integraciji, omenjenih treh mir Logar je nato -pova/bil 
N podjetij smatram za potreb- L ion i Štirna, direktorja 

no’ da borno morali povečati tovarne polprevodnikov v Tr- 
napore za tesnejše sodelova- bovljah, naj podrobneje ob- 
nje celotne elektronske indu- razloži integracijo polprevod- 
strije v Jugoslaviji. Moram niške tehnike med ZP »Iskra« 
priznati, da je bilo tega so- in RIZ. Direktor inž Leon 
delovanja doslej vse premalo. Štirn je naglasil, 'da se bo in- 
Veliko je bilo tudi nezaupa- tegpacija pričela prav na tem 
nja med posameznimi organi- področju pri skupnem dogra- 
zacijami. Vsekakor_smo pri- jevanju tovarne polprevodni- 
pravljeni, da začnemo razgo- kov v Trbovljah. Kot enega 

.vore znova z Vsemi podjetji, izmed bistvenih razlogov za 
ki zasledujejo iste ali podob- integracijo je omenil ldkaci-
ne cilje. jo tovarne, ki je v Trbovljah,-

Razvoj elektronske indu- medtem, ko so razvojni sek- 
strije je danes v svetil narav- tor in dri^e sruž̂ Be v Kranju 
nost fantastičen,-tehnične noj oz. Ljubljani. Dvakratna 
vosti, ki jih je industrija gradnja tovarne, ene v Tr- 
vnesla v proizvodnjo pa na- bovljah in druge v Zagrebu 
ravnost revolucionarne. - Ce bi bila prej škodljiva kot ko- 
bomo ostati pri dosedanji or- ristna, šaj bB tovarni, s  svo- 
gamzaciji, sem prepričan, da j ima- kapacitetama kmalti za- 
kmalu ne bomo m o^i' več sitili :trg in tako proizvodne 
vzdržati ekonomske tekme, zmogljivosti ne bi bUe docela 
slej ko prej se bomo znašli v izkoriščene. Z integracijo, bo 
slepi ulici. -Vskladiti mora- to Vprašanje na mati rešeno, 
mo torej investicijsko potiti- pa tudi proizvodnja bo pote- 
ko in tudi glede na bodoči kala bolj enotno in nemo- 
razvoj doseči enotnost s teno.
m m  f ^ v n e g a  kadra. Tovarna poiprevodnikov- za-

Celotaa jugos ovanska elek, sedaj 214 delavceV(
trm^ka mdustnja sedaj ^  katerlh Je 19 inženirjeVj 
pred^ vazno odločitvijo, da -47 tehnikov, od\preostalih pa 
odločno m jasno postavi cilje ^  preGej VK delovnih moči. 
ekonomske politike in per- s  pFehodom M planarno teh.  
s p e k h v e ra ^ a  celotne elek- Ba £ !bomo potrebovali še-več 
rons e ejavnos . visoko kvalificirane delovne

sile' in zato je pametno, da 
tovarhi združita kvalificirane 
delavce na enem kraju sku
paj. Kljub temu obstaja še 
vedno bojazen, da bomo kas- 

gi . . rili za svetovnim nivojem
Ko smo razpravljali o bo- tehnologije, čeprav se bomo 

docem sodelovanju m moreu ^  dosedanjih 10
Intm integracij! podjetij, smo Iet zaostanka razvoja za natf- 

go ovi , so se zaradi naprednejšimi na morda le 
premajhne povezanosti gra- nekaSlet. 
dile kapacitete za iste proiz- ’ „
vode tako pri nas, kot drugje. tor L^ M iriL *
Za primer naj navedem Prikazal tudi ekonomski po- 
gradnjo tovarne polprevodnik loža3 v RiŽ v Primeru brez 
kov in feritov v RIZ in pri migracije, ki bi terjal še 
nas,- Ugotovili smo, da je dodatni 2 in P01 milijardi S 
pravzaprav - nesmisel vlagati f a r j e v  za gradnjo nove to- 
investicijska sredstva v dve varnf, v . Magrebu. Problem 
tovarni na različnih mestih ?pren?e naše ie  re '
a z enakim proizvodnim pro- f“ 1- k<2r je polovica naprav 
gramom. Po temeljitem pre- ze montiranih, četrtina je na 
udarku smo dosegli spora- P0*1’ le četrtino-Je potrebno 
zum, naj se dogradi ena sa- f f  naročith Tudi za plasma 
ma tovarna polprevodnikom, fmakuh proizvodov, t. j. ele- 
ki pa bi imela svoje obrate m.entov. polprevodniške teh- 
ne samo v Trbovljah^ tem- n*ke n? bojazni, ker imamo 
več .'tudi v Kranju in Za- tako rekoč v hlši P»tencial- 
grebu, -Posamezne službe naj «ega kupca, t  j. proizvajai- 

-bi koncentrirali v enem sa- ca televizorjev, 
mem kraju, s koordiniranim Pomembno je tudi to, da 
delom pa bi sestavljale ho- bo naša bodoča proizvodnja 
mogeno celoto. Pri teh raz- potekala v setih. To pomeni, 
govorih smo tudi ugotovili, da Ao tovarna polprevodnd- 
da so še druge dejavnosti, ki kov z obratoma v Zagrebu 
6r si zadale iste proizvodne in Trbovljah proizvajala ce

loten sortiment polprevodni
kov,' kar je zlasti pomembno 
Za prodajo na tujih tržiščih.

Konferenco je nadaljeval 
generalni direktor podjetja 
RIZ tov. Krešo Plškulič. V 
krajšem govoru je ponovno 
podčrtal dejstva, ki jih je  na
vedel generalni direktor ZP 
»Iskra« in pri tem omenil, da 
bodoča organizacijska oblika 
integriranega podjetja se -ni 
fiksirana, ker obstaja več 
idej in potemtakem tudi več 
ipožnosti. Vsekakor bo novo 
podjetje zaposlovalo okrog 
17.250 delavcev, ustvarilo bo 
letno okrog 100 milijard S 
dinarjev bruto, proizvodnje in 
imelo skupen izvoz v vredne* 
sti okrog 10 milijonov dolar
jev. Celotno, integrirano pod
jetje bo organizirano tako, da 
bo zagotavljalo načrtno pro
izvodnjo in s'tem tudi poziti
ven ekonomski učinek. Od 
preostalih informacij je ome
nil delo komisije za vpraša
nje proizvodnje televizorjev. 
-Že v naslednjih dneh se bo 
ta komisija sestala skupno s 
predstavniki Ičavoda za avto
matizacijo in določila razvoj 
te panoge.

V nadaljevanju je tehnični 
direktor tovarne RIZ inž. 
Bendekovič obrazložil-: novi
narjem vrsto izrazov.- tehnič
ne.. terminologije v zvezi, s 
planarno tehniko in svoja iz
vajanja demonstriral tudi z( 
vzorci.

PRED ZAKLJUČKOM —
RAZPRAVA
Na vprašanje novinarja 

beograjske »BORBE«, kako 
si združitev v prihodnje za
mišljamo, je sekretar ZP 
»Iskra« Pavle Gantar pove
dal naslednje: »Za pripravo 
predloga o integraciji ome
njenih treh podjetij so bile 
imenovane posebne komisije, 
ki imajo nalogo, da do po
drobnosti preštudirajo orga
nizacijsko . oblika», izdelajo 
ustrezne analize, preglede in 
primerjave ter tako obdelane 
predloge predlože organom 
samoupravljanja in vsem 
trem kolektivom V pretres, in 
odločitev. Izdelan pa je tudi 
okvirni koncept, kf predvide
va, da bo integracija potekala 
postopno, in sicer v dveh ob
dobjih.
- Prvo obdobje naj bi pred

stavljala integracija tovarn 
polprevodnikov in_: feritov. 
Obenem naj bi poskušali in
tegrirati tudi nabavno dejav
nost s tem, da bi Nabavna 
organizacija ZP »Iskra« pre
vzela naloge za vsa podjet
ja. Podobno bi' integrirali tu
di prodajo v prodajnem cen
tru Prodajno servisne organi
zacije ZP »Iskrit«. Medtem 
je razumljivo, da bi poslovale 
tovarne še, vedno povsem sa
mostojno: Vzporedno bi pri
pravili-tudi pogodbo o sode
lovanji! razvojnih sektorjev 
in pogodbo o izdelavi televi
zorjev! ?

Drago ‘obdobje bi vključe

valo dokončno integracijo 
vseh treh podjetij v obliko 
združenega podjetja. Rok za 
izvedbo bi bil 1. januar na
slednjega leta, oz. najkasneje 
1. aprila 1967.«

V nadaljevanju razprave so 
novinarji zastavljali podrob
na vprašanja glede proizvod
nje polprevodnikov in feri
tov, poteka dosedanje izvoz
ne dejavnosti vseh treh pod
jetij, glede kapacitet posa
meznih tovarn elektronskih 
elementov in podobno. Zad
nje vprašanje je terjalo po
jasnilo o poslovnem sodelo
vanju s podjetjem El, Niš. 
Naš generalni direktor je po
vedal, da vsaj doslej niso do
segli bistvenega zbližanja s to 
proizvodno organizacijo, ven
dar ponOvno ugotavlja, da so 
konzultacije in razgovori 
nujno potrebni. Podjetje El, 
Niš, je bilo zadolženo, da do 
1. marca t. 1. izdela program 
sodelovanja^ vendar še po 
treh mesecih nismo dobili 
ustreznega odgovora.

Ob koncu razprave sta se 
gene'ralna direktorja ZP 
»Iskra« in RIZ zahvalila 
vsem za udeležbo in apeli
rala, “naj novinarji v svojih 
sestavkih pravilno tolmačijo 
predlog integracije, ki seve
da še ni dokončen, ker o 
njem- niso temeljiteje raz
pravljali in sprejeli .sklepov 
samoupravni'bfganlgbajSMj, 
temveč so bili o navedenem 
le f informirani.

Marjan Kralj

nase naprave

PRVI REZULTAT 
SKUPNIH NAPOROV: 
INTEGRACIJA 
POLPREVODNIŠKE 
DEJAVNOSTI

(Nadaljevanje s 1. strani) 
sem povprašal glavnega-, teh
nologa valjarne inž. Tineta 
:črva,- kako so zadovoljni z 
našimi aparaturami. ■ Povedal 
je, da so vidno presenečeni 
nad izredno kvaliteto naših 
naprav, ki delujejo že ves-čas' 
.pred: poskusnim . obratova
njem valjarne dbcela zanes
ljivo in sploh . niso imeli z 
njimi, težav, nasprotno kot z 
drugimi napravami tuje pro
izvodnje. — Priznajmo: lepo

spričevalo ' za sedemčlanski 
kolektiv oddelka inž. Zlatka 
Remiha, ki konstruira te na
prave v tako skromnih raz
merah.

Naj omenim še majhno 
anekdoto v zvezi z novo va
ljamo, 'k i nazorno ilustrira 
našo vse preveliko skromnost 
in morda tudi še kaj druge
ga.

'Eden izmed vodilnih tova
rišev jeseniške železarne je 
bil na 'obisku v sosednji Av

striji v neki zn^ni železarni. 
Med pogovorom so se nav
zoči, pogovarjali tudi o da
ljinskem upravljanju v žele
zarnah. Navzoči Jeseničan je 
mimogrede »pripomnil, da bi 
tudi v jeseniški »Železarni«, 
radi imeli takšno napravo. 
Toda Avstrijci sp mu\kaj hit
ro pojasnili: »Saj 'imate že 
na žerjavu montirano celot
no . napravo za daljinsko 
upravljanje proizvodnje »Is
kra.«.....

■I y , . -  I

Tehnolog dispečerskega centra inž. Vladimir Senčar, ki upravlja začasno našo naprava 
za signalizacijo v valjarni jeseniške železarne
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Izvlečki iz sklepov 

samoupravnih 
organov

Sklepi 7. seje 
UO »Elektromeha- 
nika (27. 6.1966)

t  Upravni odbor je ob
ravnaval in sprejel predlog 
sistematizacije delovnih mest 
za tiste delovne enote in 
obrate, ki se jim s 1. julijem 
1966 spremeni organizacijska 
struktura.

Po predlogu organizacijske
ga biroja je v novi sistemiza- 
cjii predvidenih nekaj novih 
delovnih mest, ostale spre
membe pa so prenosi delov
nih mest, preimenovanja in 
ukinitve.

Upravni odbor bo posredo
val delavskemu svetu v ob
ravnavo in dokončno odloči
tev vse predloge za spre
membo sistemizacije.

V tej zvezi UO zadolžuje 
komisija za OD, da čimprej 
pripravi potrebne opise in 
analit. oceno za nova delovna 
mesta ter izračun dodatnih 
sredstev za osebne dohodke.

0 Ker je praznik »dan 
vstaje« — 22. julija na petek, 
je UO sklenil, da tovarna tu
di v soboto 23. julija ne bo 
obratovala, in da se vsem de
lavcem ta dan šteje za 'redni 
letni dopust. Tistim delav
cem, ki dopusta nimajo več, 
ali nanj še niso upravičeni, 
se 23. julija šteje za izredni, 
neplačani dopusti

0  Upravni odbor je ob
ravnaval poročilo gospodar
skega sektorja o stanju za
log R 3 in R 5 za mesec maj
1966.

Po poročilu se v mesecu 
maju zaloge niso bistveno 
znižale, čemur je vzrok tudi 
ta da zaloge bremeni neku- 
rantno blago, ki se že dlje ne 
giblje.

Upravni odbor meni, da je 
nujno potrebno v prihodnje 
nekurantnemu blagu posveti
ti vso pozornost in pripraviti 
predloge za tekočo odproda
jo omenjenega blaga.

•  Upravni odbor je spre
jel na znanje 'poročilo o fi
nančnem stanju tovarne na 
dan 27. 6. 1966. Glede na to, 
da upravni odbor želi biti se
znanjeni s točnimi podatki o 
obračunu dohodka in ostanku 
čistega dohodka, smatra, da 
bi bilo nujno potrebno ure
diti takoj vse tiste zadeve, ki 
lahko vplivajo na znižanje 
dohodka, na katere pa.tovar
na nima vpliva.

Zato je upravni odbor do
ločil skrajni termin, to je, 
31. oktober 1966, do katere
ga naj bi se uredilo vpraša
nja likvidacije naših obvez
nosti in s tem tudi ugotovilo, 
s kakšnim zneskom bo bre
men jen dohodek tovarne
Elektromehanika. Istočasno 
je upravni odbor tudi skle
nil, da po tem roku ne bo 
dopustil nikakršnih breme
nitev dohodka tovarne na 
podlagi še nerazčiščenih
oziroma' nelikvidiranih terja
tev in obveznosti.

g» Upravni odbor zadolžu
je finančno službo, da do na-

slednje seje UO pripravi pre
gled stroškov za skupne 
službe Združenega podjetja,

0  Upravni odbor je obrav
naval prijave individualnih 
graditeljev za denarno poso- 
jiloVpri gradnji.

Za posojilo je zaprosilo 
147 graditeljev, katerim pa 
UO ni mogel ugoditi. Tovar
na ima na razpolago le 16 
milijonov 263.000 S din sred
stev, ki so po sklepu UO 53. 
seje z dne 14. 3. 1966 name
njena za sanacijo Savske Lo
ke.

•  Upravni odbor je obrav
naval vlogo prosilcev za po
sojilo pri gradnji individual
nih hiš iz razvojnega sektor
ja. Glede na to, da je tovar
na sredstva za stanovanja v 
letošnjem letu že razdelila, 
naj delavski svet razvojnega 
sektorja sredstva, ki jih ima 
na razpolago iz naslova štirih 
odstotkov od osebnih dohod
kov, razdeli sam.

Konkreten predlog o razde
litvi naj DS razvojnega sek
torja posreduje upravnemu 
odboru tovarne v dokončno 
potrditev.

•  Na predlog komisije za 
tehnične izboljšave in racio
nalizacije odobrava UO tov. 
Vinku Žagarju, normircu iz 
obrata stikal enkratno pre
mijo v višini 197.100 S din.

Tov. žagar je prijavil iz-- 
boljšavo tehnološkega po
stopka pri brušenju jedra 
magneta kodč 99 150 002 in 
kotve kode 99 150 000, s čimer 
je znižal čas izdelave pri 100 
kosih za 3,15 ur. Letni prihra
nek pa znaša po izračunih 
9,828.000 S din.

Sklepi 5. redne 
seje UO Tovarne 
radijskih sprejem
nikov Sežana
(28.6.1966)

•  UO zadolžuje upravo, da 
začasno takoj uredi vpraša
nje zaščite delovnih mest. Do 
20. julija 1966. naj uprava pri
pravi pravilnik o HTV in ga
da v odobritev UO. Uprava 
tovarne naj izvaja kontrolo 
o uporabi predpisanih zaščit
nih sredstev pri delu, more
bitne kršilce pa naj kaznuje.

•  Uprava tovarne mora 
stalno spremljali uspehe šti
pendistov in jih po konča
nem študiju zaposliti sklad
no s kvalifikacijami.

•  UO predlaga DS, da za
dolži kadrovsko komisijo,, da 
pripravi predlog in analizo 
štipendiranja kadrov.

C S 1. 7. 1966 naj obratna 
menza uvede tudi za popol
dansko izmeno toplo mali
co. Vso organizacijo glede 
tega reši uprava tovarne.

® UO odobrava znesek 250 
N dinarjev za gradnjo Onko
loškega inštituta v Ljubljani, 
namesto nagrobnega— venca 
pokojnemu tov. Albinu Duj- 
cu.

Letošnja pomlajena »posadka« kampa na Dugem otoku, ki skrbi za dobro počutje gostov. 
Od leve proti desni: upravnica Marija Ravnik, ekonom Slavko' Ravnik, natakarica Adela 
Vuga in kuharica Cilka PezcBrnik

Letoval sem v kampu »Mir« I
Letošnji prvi-del dopusta 

sem sklenil preživeti v na
šem kampu »Mir« na Dugem 
otoku. V Kranju pri Počitni
ški skupnosti sem dobil po
trebne informacije o letova
nju, zbfal tisto malo prtljage, 
ki je potrebna in se usedel 
na nočni avtobus v Ljubija- 
ni. Po sedmih urah vožnje 
sem se napol naspan izmotal 
v Zadru iz avtobusa in že 
občudoval jutranji vrvež v 
pristanišču.

Dopoldne sem pohajkoval 
po mestu, bil na znameniti 
piazzi, kjer so mi prijazne- 
kmetice ponujale poceni so
lato, kumare in kot orehe ve
like češnje »z mesom«. Ko je 
sonce pričelo močneje pripe- 
-kati, sem 6e peljal z mestnim 
avtobusom v zadrsko kopali
šče »Borik« in se prvikrat 
letos za en novi dinar ohla-dil 
v morju.

í i  K  -}.*r
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Borih pet minut hoje od 
kampa »Mir« so strme stene, 
ki padajo skoraj navpično v 
morje. Na enem, samem kra
ja  je lahek dostop do morja 
in prav tod je pravi raj za 
ribiče. Morje je ob steni glo
boko 70 m in polno razno
vrstnih rib. Tudi ribiči začet
niki zlahka ulove po več kg 
rib v enem samem poznem 
popoldnevu.

Ladja za Sati — naslednji 
cilj potovanja — je odplula 
šele ob 15. uri. Po treh urah 
prijetne vožnje smo se usta
vili na končni postaji. Še 
pol ure peš čez hrib do 
zaliva - Telaščica, nato pa 
je  prijazni ekonom Slavko 
pljunil v roke in nas i  čol
nom na vesla prepeljal na 
pomol pred kampom.

Prikupna kuharica Cilka 
pir je pripravila kmalu po 
prihodu okusno večerjo, nato 
pa šem se zavalil v šotor in 
bolj utrujen od obilne večer
je kot od potu' zasmrčal do 
jutra.

Zjutraj sem dolgo spal. 
Zbudilo me je prijetno žvrgo- 
leittje ptičev. Sonce je bilo že 
visoko na nebu. P6 zajtrku 
sem namenil prve korake y 
bližnjo okolico na oglede. 
Najprej sem seveda "šel k 
Slanemu jezeru, ki je komaj. 
sedem minut oddaljeno od 
kampa. Pravzaprav je to 
•morska voda, ker ima pod 
zemljo zvezo z odprtim mor
jem. O tem pričata normalna 
plima in oseka. Jezero je 
manjše od Blejskega, v njem 
žive v glavnem le jegulje, je 
pa veliko topleje kot morje 
v zalivu. Kopanje v njem je 
res nekaj edinstvenega.

Komaj pet minut hoje od 
kampa so znane »stjene«, 
kjer se zdi gora kot na pol 
preklana. Stena se tod spu
šča strmo v morje, ki je tik 
ob steni &&' globoko okrog 
70 m. Na lahko dostopnem 
kraju sem vsak dan občudo
val butanje valov in ob 
poznih popoldnevih lovil ribe 
na trnek. Morje je tod polno 
raznovrstnih rib. Ni potrebno 
kdovekaj veščine in nekaj 
kilogramov rib lahko ulovi 
.vsakdo.

Kamp se nahaja tik ob 
morju v prijetnem zalivu, 
kjer ga nikdar ne dosežejo 
valovi. Med posameznimi bo
ri so postavljeni šotori z ze
lo udobnimi ležišči. Osrednji 
del kampa je pravzaprav be
tonska ploščad, kjer je lep 
razgled na zaliv in ob večer
nih urah prijeten hlad.

Neki dan sem se tudi po
vzpel na najvišji \\h  ob Sla
nem jezeru. Med hojo po

divjini šem občudoval preJ 
krasno mediteransko rastlin
stvo z opojnimi vonjavami.' 
Na vrhu gore sem šele spo
znal vso 'značilnost pokrajine.' 
Vse naokoli je morje, posa
mezni deli kopnine so zelo 
majhni, zelo razčlenjeni, ta
ko, da daje pogled občutek/ 
kot da se človek nahaja na 
tisočih majhnih otokih, ki so 
posejani vsenaokrog tja do 
odprtega morja.

Zaliv Telaščica velja za 
enega najlepših še nenaselje
nih predelov Jadrana na
sploh. Dugi otok so naseliti 
že stari Grki, pozneje Rim
ljani, kot hrvatski naziv Veli 
otok eo ga zaslediti prvič: 
1. 1460 v glagolici. Otok meri 
124 kms in nima niti enega 
izvira: pitne vode. Vso vodo 
deževnico zbirajo betonski 
zbiralniki. Tudi kamp ima 
svoj zbiralnik, vendar je vo
da dobra le za kuho in umi
vanje, čeprav je filtrirana.

Letos vodijo kamp štirje 
Radovljičani. Čeprav so vsi 
mladi, se dobro spoznajo na 
svoj posel in napravijo vse* 
da je gostom bivanje res pri
jetno. Hrana je odlična, raz
novrstna in obilna. Postrežba 
je na višini. Tudi bife je za
ložen z vsem potrebnim. Zal 
pijače niso bile hladne, ker 
tisti čas še ni bil urejen pre
voz ledu iz Salija. Za sezono 
zagotavljajo, da bodo to ure
dili. Tudi nekoliko previsoke 
cene pijač mi niso bile po 
godu, čeprav razumem, da je 
treba vračunati razmeroma 
drag prevoz iz kopnine.

Vsak dan obišče kamp ne
kaj izletnikov, ki se pripe
ljejo z manjšimi in tudi več
jimi ladjami. Posebno tujci s 
hitrimi^ motoržimi čolni se 
radi smučajo v zalivu pred 
kampom, kjer je vedno za
tišje. Razen kampa ni nobe
nih naseljenih hiš v bližini* 
zato vlada vsepovsod podne
vi in ponoči spokojen mir. 
Kdor si tega želi, je torej 
kamp »Mir« ravno pravšno 
letovišče za utrujene živce.

Zait so dnevi letovanja vse 
prehitro miniti. Moral sem se 
posloviti od prijetnega kraja 
in še bolj prijetnih ljudi, ki 
so pripomogli, da * sem počit
nice:, preživel res lepo in 
udobno- Teh kratkih dni se 
bom- še dolgo spomin al.

Marjan Kralj



Slavje v ŽELEZNIKIH
(Nadaljevanje s 4. strani)

so vsekakor boljši. -V Kranj
skem moštvu je bilo moč 
opaziti nekaj veteranovi ki pa 
so nastopili le zaradi odsot
nosti nekaterih nogometašev, 
ki jih v Železnike ni bilo 
(brez opravičila!) V prejšnji 
številki smo omenili, da bo 
to troboj Kranj — Železniki 
— Otoče. Žal, so tudi otoški 
fantje pozabili kaj so oblju- 
bili. Strelci pa so prišli, zato 
je bilo na strelišču vse živo. 
Rezultati pa so bili takle: 1. 
»Mektromehanika« I (475 točk 
od 600 možnih); 2. »Elektro
mehanika« II (419); 3. »• Elek
tromotorji I« (400); 4. »Elek
tromotorji II« (337); 5 »Elek- 
tromehanika III« (320); 6. »Eh- 
strumenti I« (297); 7. »In
strumenti II« (288). Posamez
no: 1. Vinko Martinčič, Elek- 
tromehanika (163 točk od 200 
možnih); 2. Tone Markič, 
ESektromehanika (159); Božo 
Malovrh, Elektromehanika 
(153); 4. Branko Lozar, Elek
tromehanika (150); Ivan Gros, 
Elektromehanika (149). Od 
žensk je bila najboljša Vera 
Šlibar, Elektromehanika (120 
točk).
i  Zanimiva in zabavna no
gometna tekma Debeli : Su
hi je^sekakor poživila pre
veliko resnost prve tekme. 
Rezultat 1:1 povsem odgo
varja poteku Igre. Priznati 
moramo, da se »trebuhi« niso 
ustrašili sončnih žarkov; nji
hova športna morala je bila 
na višku, čeprav je njihov 
vratar po trakih »padcih« in 
posredovanjih močno, srknil 
iz steklenice, ki jo je z vsem 
spoštovanjem . in resnostjo 
privezal na levo vratnico. 
Med bučnim navijanjem za 
debele in seveda tudi suhe 
(pač po okusu in. simpatijah) 
so bosi nogometaši zaključili 
športno-zabavni program 'in 
odhiteli na kozarček vipavca., 
— Za šport in uspehe so 
prejeli zmagovalci pokale in 
nagrade v trajno last, ki jim 
bodo lep spomin na ta dan.

Ko govorimo o prehrani, ne 
moremo mimo izredno priza
devnih kuharjev, pomočnikov 
in tistih, ki so imeli ma skrbi 
razdeljevanje prehrane in pi
jače, kajti ves dan biti -de

žuren« posebno ob takem 
vremenu — je izreden dopri
nos k slavju dneva borca. 
Res, iskrena, hvala vsem!

Po obilnem in dobrem ko
silu, si je vsakdo poiskal na 
obširnem prostoru kotiček, 
kjer bi lahko počival ali se 
pogovarjal o čemerkoli. Glas
ba iz zvočnikov se je prijet-

»Ne, nisem navdušen za fo
tografiranje!« — je med sme
hom dejal predsednik sindi
kata v tovarni »Elektromo
torji« Železniki, ko je kame
ra že zaškrtala. No, upajmo, 
da ne bo zamere, ko bo, videl 
kako nalezljivo dobre volje je 
tni 4. julija na slavju v Že
leznikih

no spajala z razpoloženjem, 
zato je prav, da se spomnim 
dveh, ki sta tudi »dežurala« 
ves dan. To sta tovariša Oto 
Pičulin, ki je skrbel od ra
nega jutra do večera z a ‘so
lidno ozvočenje in nas stalni 
gost na proslavah, napovedo
valec Tone Hotko. V dobrem 
in veselem razpoloženju je4 
minilo slavje dneva 'borca, 
štab, , ki. je to organiziral in. 
vsi, ki so pri tem sodelovali, 
zasluži jo . za nesebično j in 
vestno delo" vso pohvalo.

Ko se je sonce nagnilo, je 
potegnil močnejši -veter in 
prijetno ohlajal ■ -pretoplo 
ozračje.. Spet je  zadonela pe
sem, slišati je bil'Od nekod, 
od vsepovsod odmev' borbene 
pesmi. Spomin je segel nazaj, 
v -dobo revolucije, v dobo 
nasilja, v dobo okupatorja. 
Geslo: »Borimo se za boljši 
svet!«' 4*'\ je kot odmev go
vornika na: slavju v dopol
danskih urah, ki je med dru
gim dejal: »Naša revolucio
narna naloga v današnjem' 
času je odločno zastaviti pot 
vsem poskusom zaviranja de
mokratičnega razvoja, iiaše 
družbe in se boriti za take 
odnose, kjer bo človek ures
ničil sebe v svobodnem ■ 
ustvarjanju in upravljanju. 
To je naša obveza do naših 
bodočih generacij,V to  je naš 
dolg do vseh tistih, ki so dali 
svoja življenja za novo Ju
goslavijo!«

Ado S

IIO TOVARNE IN ODS ORODJARNE 
Združenega podjetja Iskra Kranj 
organizacija: TOVARNA ELEMENTOV ZA 
ELEKTRONIKO, LJUBLJANA, Linhartova 35

R A Z P I S U J E
DELOVNO MESTO
VODJA OBRATA ORODIJ, 
NAPRAV IN REMONTA

Pogoji: Strojna fakulteta I. ali II. stopnje s 3-letno 
ustrezno prakso na vodilnem' delovnem mestu, 
predvsem v večjem podjetju ali obratu, za izdelavo 
orodij in naprav za potrebe velikoserijske proiz
vodnje ali srednja strokovna izobrazba strojne 
smeri s 5-Ietno ustrezno praksb na vodilnem de
lovnem mestu predvsem v večjem podjetju ali 
obratu za izdelavo orodij in naprav za potrebe ve
likoserijske proizvodnje.
Po sprejemu, na osnovi razpisa, ter določil Pravil
nika o delovnih razmerjih, mora kandidat opraviti 
2-mesečno poizkusno delo. Rok za obvestilo o izidu 
razpisa je po določilih Statuta tovarne 8 dni od 
dneva poteka roka za prijavo.
Osebni dohodek je zagotovljen po Pravilniku o de
litvi osebnih dohodkov tovarne.
Razpis velja do 15. 7. 1966. Ponudbe s kratkim živ
ljenjepisom in dokazilom o izpolnjevanju pogojev 
sprejema Kadrovsko soc. oddelek tovarne v Ljub
ljani, Linhartova 35 — do 15. julija 1966.

Ustanovili so iotoamalersko sekci o

Tov. Oto Pičulin (ozvočenje) in napovedovalec Tone Hot
iva sta z vestnim delom- mnogo doprinesla It prazničnemu

1 : - s-.: ,-je končala »veietekina« Debeli : Suhi. Debeli! — zahvalite se za ta uspeh svojemu 
pogumnemu vratarju, on pa steklenici vipavca

Med člani delovnega kolek
tiva v obratu tovarne ele-.*> 
mentov za -«elektroniko za 
proizvodnjo keramičnih kon
denzatorjev v Žužemberku 
niso marljivi samo pri pro
izvodnji, prostovoljnem de
lu in izobraževanju, pač pa 
tudi na ražnih drugih pod
ročjih. Pred dvema mese- 
cema pa SQ se dogovorili, da 
bodQ ustanovili v 'obratu la-, 
sten' fotografski krožek-

Odziv s strani mladih de
lavcev, in delavk je bil zelo 
lep, saj se je—v mlado sekci
jo vpisalo kar štirideset Sne
tih članov.. Zbrali so potreb
na sredstva in .si .kupili fo
tografski aparat, prav tako 
pa uredili tudi. la.stno. čeprav 
skromno urejeno temnico, 
kjer. so najbolj vneti že po
skusili svoje prve fotograf
ske,uspehe, Za sedajs še edi-

Naš
razgovor

(Nadaljevanje s 3. strani) " 
mehanska ura ne odgovarja 
več zahtevam, dočim elek
trične ure proizvajajo v pre
majhnih količinah, 'ki se v. 
zadnjem času tudi izvažajo,: 
vendar izdelane količine še 
vedno niso ekonomsko ute
meljene. Treba bo najti nova 
tržišča, da bo .proizvodnja 
•postala rentabilna.

' VPRAŠANJE: Vaše kon
čne misli in želje ... 1

ODGOVOR*: Vsi želimo, da 
bi Lipnica zopet postala vzo
ren obrat. Dokončati je tre
ba rekonstrukcijo' obrata,, 
istočasno, pa ponovijo pregle
dati proizvodni program. 
Obrat, organiziran po sodob
nih principih, naj bi zopet 
postal šola za ostale obrate,, 
saj je njihova velikost 'zelo 
primerna za preizkus novih 
prijemov, ki so y večjih obra
tih nemogoči ali pa celo pre
dragi.

tč l  ABC-

ni fotografski aparat.si izpo
sojajo, pozneje pa, če bodo 
možnosti to dopuščale, si na
meravajo nabaviti še kakš
nega. *

Svoje, delo, v fotografski 
sekciji so zastavili z vso res
nostjo kar je še zlasti raz
vidno iz tega, da si skušajo 
tudi s strokovnimi predava
nji pridobiti 7 vsaj minimal
no potrebno teoretično zna
nje s področja fotografiranja. 
Ta predavanja vodijo tova
riši iz obrata, ki so v foto
grafiranju in izdelovanju fo
tografij že doma.

Kot prvi rezultat dela mla
dih fotoamaterjev v Žužem
berku, je, razstava, ki jo na
meravajo prirediti čez kak 
mesec, ko bodo vrli am ater
ji. že »nastreljali« nekaj po
sebno uspelih posnetkov. Že
limo jim obilo uspehov in 
kar največ uspelih posnetkov!

ZAHVALA
Ob bridki’ izgubi ljubljene 

žene ..
ANICE POLŠAK 

se .iskreno zahvaljujemo ko
lektivu ISKRA/ PSO — ser
visni sektor za sočustvovanje, 
izraze, sožalja, poklonjeni ve-:; 
nec in cvetje in za. sprem
stvo drage pokojnice na nje
ni zadnji poti,

Marjan Polšak

ZAHVALA
Ob smrti moje drage mame 

FRANČIŠKE BREMEČ 
se iskreno zahvaljujem vsem 
sodelavcem v razvojnem sek
torju Zavoda za avtomatiza
cijo za izraženo sožalje in 
darovani venec.

Izidor Bremec I

I S K Ji-A — glasilo delavne
ga kolektiva Iskra indusinje 
za elektromehaniko t č ^ 0- 
munikacije elektroniko m 
avtomatiko — Urejuie uredni
ški odbor — (llavni urednik: 
Pavel Gantar — -odgovorni 
urednik: Igoi Slavec — izha- 
ia tedensko -  Tisk iri klišeji: 
»CP Goremskr tisk« Kranj


